
Protokół N r 06/11

z posiedzenia Komisji Budżetu Finansów i Planowania

w dniu 29 kwietnia 2011 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście według załączonej
listy obecności.

Posiedzenie trwało od godz. 13,30 do godz. 14,50.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu Nr 05/11 z dnia 28 marca 2011 r. z posiedzenia Komisji Budżetu

Finansów i Planowania.
4. Omówienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie

w wodę i zbiorowe odprowadzenia ścieków.
5. Sprawy różne.
6. Zamknięcie obrad.

Do punktu 1

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Hłond, witając radnych
i zaproszonych gości.

Do punktu 2

Przedstawiony przez Przewodniczącego Komisji porządek posiedzenia został przyjęty
jednogłośnie.

Do punktu 3

Protokół Nr 05/11 z dnia 28 marca 2011 r. z posiedzenia Komisji Budżetu Finansów i
Planowania został przyjęty jednogłośnie.

Do punktu 4

Burmistrz Łabiszyna Pana Jacek Idzi Kaczmarek poinformował, że tematem najbliższej
sesji między innym będzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie taryf za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. Ostatnia podwyżka opłat była
w 2009 roku. Zgodnie z przepisami, Dyrektor ZWiK w Łabiszynie Pani Teresa Radzięda
przedłożyła Burmistrzowi wniosek o zatwierdzenie taryf. Wysokość taryfy określa się na
okres 12 miesięcy od dnia 01 lipca 2011 r. do dnia 30 czerwca 2012 r. Podwyżka jest
konieczna, żeby nie zadłużać Zakładu oraz umożliwić przeprowadzenie remontów i
modernizacji Stacja Uzdatniania Wody w Łabiszynie oraz oczyszczalni ścieków.
Po przeanalizowaniu przedłożonego materiału, Burmistrz uważa, że proponowane zmiany
cen wody i ścieków są dość wysokie wobec czego przedkłada Komisji do rozważenia.
Jednakże podkreślił, że w przypadku jak nie zostaną podniesione ceny, to trzeba będzie
wygospodarować środki z budżetu Gminy na działalność ZWiK.

Sekretarz Gminy Pani Teresa Radzięda p.o. Dyrektora Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w
Łabiszynie szczegółowo przedstawiła propozycje zmian cen wody i ścieków.

l



Z przedstawionej kalkulacji wynika, że cena wody miałaby wzrosnąć o 21,6% i wynosiłaby
2,55 zł (brutto), a ścieków o 30,80% i wynosiłaby 5,55 zł.(brutto bez dopłaty).
Proponuje się także dotację z budżetu Gminy do 1 m3 ścieków z terenu Gminy Łabiszyn w
wysokości 1,01 zł (brutto) pochodzących z gospodarstw domowych i jednostek .sektora
finansów publicznych.

Wzrost cen wody i ścieków spowodowany jest zwiększonymi kosztami:
- analiz i badań wody,
- energii elektrycznej,
- cen materiałów i usług asenizacyjnych,
- opłaty marszałkowskiej.
Ponadto dochodzi monitoring przeglądowy, obsługa przepompowni, opłaty za zajęcia pasa
drogowego, wykonanie nowych przyłączy, wymiana wodomierzy, awaryjność sieci,
pozwolenia wodno-prawne itp.
Komisja zapoznała się z informacją dotycząca cen wody i ścieków w gminach sąsiednich
(materiał stanowi załącznik do niniejszego protokółu).

Komisja po zapoznaniu się z przedstawioną propozycją uznała, że wzrost jest zbyt
drastyczny. Ustalono że cena wody i ścieków powinna być podniesiona, ale nie w takiej
wysokości. Zaproponowano wzrost opłaty abonamentowej o 1 zł.

W wyniku dyskusja Komisja ustaliła, że po podwyżce cena wody wyniosłaby 2,40 zł/m3
(brutto) tj. wzrost o 30 groszy, co stanowi 14,3% podwyżki, cena ścieków 4,90 zł/m3 (brutto
bez dopłaty) dla przemysłu, natomiast dla odbiorcy indywidualnego, przy zachowaniu
dotychczasowej dopłaty - 3,89 zł (brutto) - wzrost o 66 groszy, co stanowi 15% podwyżki.
Opłata abonamentowa wyniosłaby - za mały licznik 4,32 zł (brutto), a za duży 8,64 zł.

Dyrektor ZWiK poinformowała, że dla przeciętnej 4-sobowej rodziny, przyjmując, że zużywa
8m3 wody ze ściekami, wzrost wyniesie ok. 7,58 zł w skali miesiąca.

Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Hłond zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora ZWiK
-jaki będzie dochód w sali roku po podniesieniu stawek za wodę?
Wnioskował o co roczne podnoszenia cen wody i ścieków, żeby w przyszłości nie było
problemu jednorazowej wysokiej podwyżki.

Dyrektor ZWiK Pani Teresa Radzięda odpowiedzi udzieli na następnym posiedzeniu Komisji.

Radny Henryk Buczkowski zwrócił się z zapytaniem jak jest z płatnościami?

Dyrektor ZWiK odpowiedziała, że jest grupa odbiorców która nie płaci. Oddano 16 spraw do
Komornika na kwotę 12.500 zł. Komornik nic nie ściągnął natomiast pobrał 2.500 zł kosztów,
a kwota zaległości podwoiła się.

Radny Wiesław Kubkowski wystąpił z zapytaniem - czy jest możliwość, żeby dłużnikom
zamknąć wodę? Zaproponował uszczelnienie i zabezpieczenie hydrantów.

Burmistrz Łabiszyna powiedział, że można byłoby zamknąć wodę dłużnikom, tylko tak
trzeba wskazać miejsce poboru.

Na tym posiedzenie zakończono.

Protokółowała Ewa Gołata


